
Danske	  slagtekyllinger	  har	  det	  bestemt	  ikke	  godt	  

Af	  Peter	  Mollerup	  
Formand	  for	  Dyrenes	  Venner	  og	  DOSO	  
	  
25.	  september	  2011	  
	  
Man	  bliver	  både	  vred	  og	  mistroisk,	  når	  man	  læser	  Landbrug	  og	  Fødevarers	  sektorchef	  Christoffer	  Susé’s	  
postulat:	  ”At	  alle	  danske	  slagtekyllinger	  har	  en	  god	  dyrevelfærd”.	  Udtalelsen	  bringes	  i	  magasinerne	  	  
”Femina”	  og	  ”Mad	  og	  Bolig”,	  og	  bruges	  lynhurtigt	  af	  McDonalds,	  så	  deres	  kunderne	  ikke	  skal	  få	  en	  dårlig	  
smag	  i	  munden,	  når	  de	  sætter	  tænderne	  i	  en	  McNugget.	  Samtidig	  illustreres	  artiklerne	  med	  en	  lille,	  gul	  og	  
nuttet	  dun-‐kylling,	  som	  går	  rundt	  i	  højt	  grønt	  græs.	  Mere	  misvisende	  for	  forbrugerne	  kan	  det	  næsten	  ikke	  
være.	  Og	  for	  at	  understrege	  det	  falske	  postulat,	  har	  man	  lagt	  en	  videofilm	  om	  forholdene	  ud	  på	  Internettet.	  

Men	  også	  kyllingefilmen	  er	  misvisende.	  Den	  burde	  have	  vist	  kyllingerne	  lige	  inden	  slagtning,	  hvor	  pladsen	  
er	  reduceret	  yderligere,	  og	  hvor	  dyrene	  går	  så	  tæt,	  at	  de	  næsten	  ikke	  kan	  undgå	  at	  træde	  på	  hinanden.	  Den	  
burde	  også	  have	  vist	  indfangningen,	  som	  ofte	  med	  en	  maskine.	  	  Og	  transporten	  i	  små	  kasser	  til	  slagteriet,	  
hvor	  kyllingerne	  bliver	  hængt	  op	  i	  benene	  i	  kroge	  på	  et	  samlebånd.	  

Danske	  kyllinger	  har	  det	  måske	  lidt	  bedre	  end	  kyllinger	  fra	  andre	  lande,	  men	  bestemt	  ikke	  godt.	  De	  har	  
problemer	  med	  at	  gå	  og	  har	  ofte	  svidninger	  på	  trædepuderne.	  

	  

	  


